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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Erik Slottner (KD)

2023/24:680 Spärrnivå vid val till kommunfullmäktige

Efter kommunallagens senaste justering 2017, med ikraftträdande den 1 januari 
2018, infördes en spärrnivå – tröskel – gällande den totala andelen röster som 
ett parti måste uppnå för att ta plats i kommunfullmäktige. Sedan tidigare finns 
en nivå om 4 procent till riksdagen respektive 3 procent till regionfullmäktige. 
Efter förändringen av kommunallagen finns nu två spärrnivåer vid val till 
kommunfullmäktige, beroende på antalet valkretsar i kommunen. Om en 
kommun endast har en valkrets är spärren 2 procent. Vid två eller fler valkretsar 
är spärren i stället 3 procent. I mindre fullmäktigeförsamlingar, med få mandat, 
kan den naturliga spärren även bli högre.

Det är dock inte rimligt att använda två olika spärrnivåer vid val till 
kommunfullmäktige, utan gränsen för att nå representation bör ligga på samma 
nivå som vid val till regionfullmäktige. Det innebär att även 
kommunfullmäktige alltid bör ha en gräns på 3 procent. Detta kommer att 
skapa bättre förståelse och klarhet i hur systemet med spärrar till de olika 
instanserna fungerar. Det tar även bort eventuella incitament att använda sig av 
färre valkretsar för att kunna påverka spärrnivån.

Jag vill därför ställa följande fråga till statsrådet Erik Slottner:

 

Avser statsrådet att ta några initiativ för att det enbart ska finnas en spärrnivå 
vid val till kommunfullmäktige?

………………………………………

Mattias Eriksson Falk (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2024-02-29
Besvaras senast
2024-03-13 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


